
 1  

     Protokół nr III/2024 

przebiegu III sesji Rady Powiatu w Śremie, 

która odbyła się w piątek 28 czerwca 2024 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza 17 

    

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00. 

W sesji udział wzięło 16 Radnych. Nieobecna usprawiedliwiona Radna Beata Sarnowska-Czajka. 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

W obradach uczestniczyła również: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

2. Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka. 

3. Anna Radajewska Kierownik Centrum Aktywizacji Zawodowej Powiatowego Urzędu Pracy 

w Śremie. 

4. Sławomir Skrzypczak Geodeta Powiatowy. 

5. Przemysław Polowczyk Specjalista Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego 

w Śremie. 

6. Dominik Czubanowski Radca Prawny.  

 

Lista gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Chwałczyński: Otwieram obrady III sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Informuję Państwa, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk, a podstawą prawną tej rejestracji jest art. 6 

ust. 1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym 

przetwarzanie jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a 

ustawy o samorządzie powiatowym. 

  

Witam bardzo serdecznie Panie i Panów Radnych, Starostę Pana Piotra Rutę, Członków Zarządu 

Powiatu oraz Panią Sekretarz Dominikę Fornalik i Panią Skarbnik Tatianę Cynkę. 

Witam zaproszonych gości, przedstawicieli mediów, pracowników starostwa oraz obsługę Rady. 

 

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w sesji uczestniczy 15 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z I sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Informacja za 2023 rok z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-2027. 

6. Przedstawienie Raportu Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego za rok 

2023. 

7. Debata nad Raportem Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego za rok 

2023: 

a) głosy radnych 

b) głosy mieszkańców 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Śremie wotum zaufania. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania 

budżetu za 2023 rok. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 

2024 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości niezabudowanej, położonej w Śremie, stanowiącej własność powiatu 

śremskiego oraz udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych Rady Powiatu w Śremie w skład 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego. 

17. Interpelacje i zapytania Radnych. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

20. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady: Czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu z I posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Protokół I sesji z dnia 07.05.2024 r. został przyjęty przez Radę Powiatu jednogłośnie (15 głosów 

za). 

 

Ad 3.  

Przewodniczący Rady: Informuję, że sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady 

Powiatu dotyczące sesji z dnia 24.05.2024 r. stanowiące załącznik nr 4 do protokołu nie 

wymaga uzupełnienia. Czy Radni zgłaszają pytania? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Na salę sesyjną wszedł radny Teodor Stępa. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Piotr Ruta odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady: Czy Radni zgłaszają pytania do sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

  

Ad 5.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego informacji 

za 2023 rok z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 

Lokalnego Rynku Pracy na lata 2021-2027. Informacja była omawiana wczoraj na posiedzeniu 

Komisji Budżetu przez panią Annę Radajewską Kierownik Centrum Aktywizacji Zawodowej 

Powiatowego Urzędu Pracy w Śremie, więc otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 



 3  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego 

przedstawienia Raportu Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego za rok 2023. 

Proszę o zabranie głosu panią Sekretarz. 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik: Szanowni Państwo, raport o stanie powiatu 

przedstawiany jest podczas sesji absolutoryjnej. Do wyłącznej właściwości Rady należy 

rozpatrywanie raportu oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla 

zarządu. Również, aby umożliwić mieszkańcom wzięcie udziału w debacie, raport jest 

publikowany na naszej stronie internetowej. Konieczne jest jednak złożenie wniosku popartego 

150 podpisami. Niestety taki wniosek do dnia wczorajszego, do godziny 15.00, nie wpłynął.  

Następnie przedstawiła prezentację dotyczącą Raportu Zarządu Powiatu w Śremie o stanie 

Powiatu Śremskiego za rok 2023. Prezentacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Raport o stanie Powiatu Śremskiego za rok 2023 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego debaty nad 

Raportem Zarządu Powiatu w Śremie o stanie Powiatu Śremskiego za rok 2023. Debata odbędzie 

się tylko głosami Radnych, ponieważ mieszkańcy nie wyrazili takiej woli. Czy Radni chcą zabrać 

głos w tym temacie. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Ad 8.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Śremie wotum zaufania. Pani Sekretarz 

chciałaby zabrać głos, więc bardzo proszę. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik: Proszę o wniesienie autopoprawki, ponieważ w 

uzasadnieniu do uchwały jest drobny błąd pisarski, w zdaniu gdzie „Zarząd Powiatu w Śremie w 

dniu 29 maja 2024 roku przedstawił Radzie Powiatu w Śremie raport o stanie powiatu śremskiego 

w roku 2023” powinien być zapis za rok 2023. 

 

Przewodniczący Rady: Proszę o przedstawienie opinii Klubów. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak: Opinia pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr III/20/2024 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Śremie wotum zaufania 

została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 10 

do protokołu. 
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Ad 9.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2023 rok. Proszę o zabranie głosu panią Skarbnik. 

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka: Szanowni Państwo Radni, zgodnie z wymogami ustawy o 

finansach publicznych w ustawowo wyznaczonym terminie Zarząd Powiatu Śremskiego 

przedłożył Państwu Radnym jako organowi stanowiącemu sprawozdania finansowe oraz 

sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2023 Powiatu Śremskiego. Sprawozdanie to zawiera 

część opisową oraz tabelaryczną. Przedstawiono w nim wykonanie dochodów i wydatków, w tym 

również środków zewnętrznych w ujęciu kwotowym i procentowym. Integralną częścią 

sprawozdania z wykonania budżetu jest informacja o stanie mienia powiatu śremskiego na dzień 

31 grudnia 2023 roku. Szanowni Państwo, tak jak co roku przygotowaliśmy prezentację, która 

będzie Państwu pomocą w lepszym odbiorze danych liczbowych, które będziemy teraz omawiać. 

Następnie przedstawiła prezentację dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 

2023 rok. Prezentacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: Proszę o przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu o sprawozdaniu za wykonanie budżetu za 2023 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka: Uchwałą z dnia 25 kwietnia 2024 roku skład orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

powiatu śremskiego za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami opinię 

pozytywną. Opinia RIO stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Sprawozdanie finansowe powiatu za 2023 r. stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 r. stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Informacja o stanie mienia powiatu stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner: Dziękuję pani Skarbnik za przedstawienie sprawozdania. Proszę jednak, 

aby w swojej prezentacji wprowadziła Pani małą korektę, ponieważ powiat nie kupował z 

własnych środków aut dla policji i ochotniczej straży pożarnej tylko dofinansował zakup. 

Dziękuję również Zarządowi Powiatu za to, że powiat nie zaciągał nowych zobowiązań i 

regularnie spłaca stare.  

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka: Ja w swojej wypowiedzi zwróciłam uwagę na to, że była to 

realizacja dotacji. Tym samym nie twierdziłam, że te zakupy były wydatkowane w całości i 

finansowane przez powiat.   

 

Radni nie zgłosili więcej głosów. 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Wojciech Świdurski: 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr III/21/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego powiatu wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów 

za) i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Informuję, że sprawozdanie zostało już omówione przez Panią Skarbnik w punkcie 

wcześniejszym, więc proszę o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

absolutorium przewodniczącego komisji pana Mateusza Wojtasa. 

 

Mateusz Wojtas: Informuję, że Komisja Rewizyjna w dniu 17 maja 2024 r. przyjęła jednogłośnie 

wniosek o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu za rok 2023, który Przewodniczący Rady 

Powiatu przedłożył Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu. W odpowiedzi na wniosek, w 

dniu 28 maja 2024 r. skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraził 

opinię pozytywną o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Śremie. 

Opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak: Opinia pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr III/22/2024 w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu 

za 2023 rok została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 
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Ad 11.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. Informuję, że projekt uchwały był 

przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc poproszę o przedstawienie 

autopoprawek. 

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka omówiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 19 do 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner: Mam pytanie odnośnie rozszerzenia zakresu rozbudowy Zespołu Szkół 

Technicznych o kwotę 484.000 zł. Chciałbym wiedzieć, co jest tego powodem. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik: Zmiany te wynikają, tak ja pani Skarbnik powiedziała, z 

konieczności dostosowania w poszczególnych latach planu budżetu do harmonogramu robót, 

ponieważ ta inwestycja, zakończy się w przyszłym roku. My nic nie zwiększamy. Będziemy cały 

czas dysponować tymi środkami, które zostały nam przyznane. Wnioskowaliśmy do programu  

o 8 000 000 zł. W wyniku przeprowadzonego przetargu osiągnięto kwotę powyżej  

6 000 000 zł. Ponieważ wystąpiły roboty nieprzewidziane, w Zespole Szkół Specjalnych 

wykonawcy dokopali się do piwnicy pod istniejącym budynkiem, musieliśmy wstrzymać roboty, 

zlecić opracowanie archeologowi oraz zwrócić się do konserwatora. Takich dodatkowych 

drobnych robót trochę było. Ponadto dyrekcja zawnioskowała o możliwość montażu fotowoltaiki. 

Również myśleliśmy o tym pierwotnie, tylko nie wiedzieliśmy, czy wystarczy nam środków i czy 

te pieniądze zostaną nam w takiej wysokości przyznane. Dlatego, że była duża oszczędność 

możemy sobie na to pozwolić. To jest dla nas bardzo dobra sytuacja, ponieważ gdzieś tam co roku 

sprawozdajemy informacje o tym, czy posiadamy w ogóle takie instalacje i musimy w tym 

kierunku jak najbardziej takie działania podejmować. W przypadku tych dwóch szkół nam się to 

uda, ponieważ jak zwróciliśmy się o rozszerzenie promesy do ministerstwa, to taką zgodę nam 

udzielono i dlatego te środki możemy wykorzystać. Także to jest takie rozszerzenie, nic tutaj 

wielkiego, nadzwyczajnego nie ma, natomiast na pewno nie będziemy angażować więcej środków 

aniżeli planowaliśmy pierwotnie na etapie złożenia wniosku.  

 

Radny Teodor Stępa: Pani Skarbnik mówiła o zmniejszeniu dofinansowania czy dotacji, w 

kwocie 600 000 zł dla niepublicznych szkół. Chciałbym dowiedzieć się czym to jest 

spowodowane? Czy nie chcemy tych szkół, czy też po prostu nie ma tych szkół?  

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka: Po przeliczeniu środków, które są potrzebne na wypłatę tych 

dotacji, uwzględniając ilość uczniów, wiemy, że pozostają nam pewne środki, które na tę chwilę 

nie będą przeznaczone na te działania, dlatego istnieje możliwość zmniejszenia w tej klasyfikacji 

budżetowej tych wydatków i przeznaczenie ich na dofinansowanie zadań inwestycyjnych, które 

do swojej realizacji potrzebują. 

 

Radny Teodor Stępa: Czyli chodzi o ilość uczniów? 

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka: Tak. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań. 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak: Opinia pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę wraz z autopoprawkami. 

 

Uchwała nr III/23/2024 zmieniająca uchwałę budżetową na 2024 rok została podjęta przez Radę 

Powiatu (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Ad 12.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego  na 2024 rok. 

Informuję, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

poproszę o przedstawienie autopoprawek. 

 

Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka: Szanowni Państwo autopoprawki do tego projektu 

przedstawiłam łącznie z autopoprawkami do uchwały budżetowej.  

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak: Opinia pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę wraz z autopoprawkami. 

 

Uchwała nr III/24/2024 zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego  na 

2024 rok została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu.  

 

Ad 13.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

niezabudowanej, położonej w Śremie, stanowiącej własność powiatu śremskiego oraz udzielenia 

bonifikaty od ceny nieruchomości. Informuję, że projekt uchwały był przedstawiany na 

wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu przez panią Monikę Woźniak Specjalistę Wydziału 

Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Starostwa Powiatowego w Śremie, więc otwieram 
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dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań do pana Sławomira Skrzypczaka Geodety Powiatowego, 

który jest dzisiaj obecny na sesji. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak: Opinia pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr III/25/2024 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości niezabudowanej, położonej w Śremie, stanowiącej własność powiatu śremskiego 

oraz udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów 

za) i stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

Ad 14.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych Rady Powiatu w Śremie w skład Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku. Proszę o zabranie głosu pana Przemysława Polowczyka Specjalistę 

Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w Śremie. 

 

Przemysław Polowczyk: Panie przewodniczący, panie i panowie radni, wczoraj to też było 

omawiane na posiedzeniu komisji budżetu. Ja może tutaj przytoczę główne zadania Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku jako organu odrębnego od Komisji Stałych Rady. Należą do niej 

między innymi ocena zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli, opiniowanie 

pracy policyjnych służb powiatowych, służb inspekcji i straży, a także jednostek organizacyjnych, 

przygotowanie projektu Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli, opiniowanie projektu budżetu powiatu w swoim zakresie 

oraz opiniowanie zaleconych przez starostę innych niż wymienione zagadnień dotyczących 

porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Jako, że Rada ukonstytuowała się, winna 

wyznaczyć ze swojego grona dwóch radnych do pracy podczas trzyletniej kadencji Komisji 

Bezpieczeństwa. 

 

Przewodniczący Rady: Czy są chętne osoby, żeby wejść w skład tej komisji? Proszę pana 

Starostę o zabranie głosu. 

 

Starosta Śremski Piotr Ruta: Ja proponuję pana przewodniczącego. Od wielu lat była taka dobra 

tradycja, że przewodniczący Rady Powiatu był członkiem tej komisji. Jako drugą osobę proponuję 

pana Emila Majsnera, który też już brał udział w poprzedniej kadencji w pracach tej komisji i jego 

doświadczenie na pewno w ramach tej komisji się bardzo przyda.  

 

Przewodniczący Rady: Nie widzę więcej chętnych osób. Panie Emilu czy pan będzie nadal 

pracował w komisji? 
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.  

Radny Emil Majsner: Tak wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Rady: Ja również wyrażam zgodę. Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie 

opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak: Opinia pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr III/26/2024 w sprawie delegowania dwóch radnych Rady Powiatu w Śremie w skład 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za) i stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Ad 15.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu. 

Proszę o zabranie głosu pana Dominika Czubanowskiego Radcy Prawnego. 

 

Dominik Czubanowski: Przedmiotem tej uchwały jest udzielenie pełnomocnictwa mi jako radcy 

prawnemu Starostwa do reprezentowania Rady Powiatu w Śremie przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym w związku ze skargą Prokuratora Regionalnego w Poznaniu na uchwałę 

ustalającą wysokość diet radnych, która była podjęta w 2021 roku. Oczywiście można zadać 

pytanie, po co w ogóle ta skarga. Wynika ona z tego, że w ubiegłym roku zmieniła się linia 

orzecznicza Sądów Administracyjnych w ten sposób, iż uznano  po 20 latach funkcjonowania 

samorządu, że uchwały ustalające diety radnych stanowią akty prawa miejscowego, które 

wymagają publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa. W związku z tym, że do 

kompetencji prokuratora należy również zaskarżanie uchwał organów stanowiących jednostek 

samorządu to nas wytypował i taką skargę złożył. Stąd my musimy zająć stanowisko, będzie 

przygotowana odpowiedź i zobaczymy co sąd orzeknie. Chociaż mając na uwadze linię, która się 

od zeszłego roku ukształtowała ten wyrok będzie uwzględniał skargę. Uważam, że to 

postępowanie jest bezprzedmiotowe z tego punktu widzenia, iż w styczniu br. tę uchwałę 

zaskarżoną uchyliliśmy i została podjęta nowa uchwała, która już została opublikowana zgodnie z 

obecnymi wymogami, które podkreślam, nie wynikają z przepisów, tylko jest to praktyka ustalona 

przez Sądy Administracyjne. No i na dobrą sprawę, nawet jeżeli zostanie stwierdzona nieważność, 

żadnych tutaj reperkusji dla powiatu z tego powodu nie będzie.  

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak: Opinia pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr III/27/2024 w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za) i stanowi 

załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Ad 16.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego. Proszę o zabranie głosu 

panią Sekretarz. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik: Potrzeba podjęcia tej uchwały podyktowana jest 

koniecznością wskazania przez Radę Powiatu w Śremie Wiceprzewodniczącego upoważnionego 

do podpisywania polecenia wyjazdu służbowego w stosunku do Przewodniczącego Rady.  

 

Przewodniczący Rady: Chciałbym zaproponować pana Roberta Piątka. Czy pan Robert Piątek 

wyraża zgodę ? 

 

Radny Robert Piątek: Wyrażam zgodę.  

  

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów.  

 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak: Opinia pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr III/28/2024 w sprawie stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego została 

podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
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Ad 17. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do następnego punktu porządku obrad czyli interpelacji i 

zapytań Radnych. 

 

Radny Emil Majsner: Chciałbym uzyskać informację, jak wygląda obecnie sytuacja z 

lądowiskiem dla helikoptera lotniczego pogotowia ratunkowego? Ponieważ otrzymałem taką 

informację i zweryfikowałem to w instytucji zajmującej się pozwoleniami na budowę, że Szpital 

Powiatowy złożył w dniu 26 kwietnia br. wniosek o budowę lądowiska dla helikopterów na 

potrzeby SOR-u w Śremie. Dlatego chciałbym wiedzieć, jak wygląda sytuacja w tej materii.  

 

Przewodniczący Rady: Proszę o złożenie interpelacji w formie pisemnej i otrzyma Pan 

odpowiedź. 

 

Radny Robert Piątek: Chciałem podziękować dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg za 

szybką reakcję na moje zgłoszenie i naprawę nawierzchni drogi przy ulicy Komorowskiego 5, 

gdzie było kilka dziur, które stanowiły zagrożenie dla rowerzystów.  

 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań. 

  

Ad 18. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad czyli wolnych 

wniosków i informacji. 

 

Radny Teodor Stępa: Składam oficjalny wniosek, aby komisje Rady Powiatu, jeżeli to jest 

możliwe, odbywały się w tym samym dniu, co sesja. W związku z czynnościami zawodowymi, 

jakie wykonujemy dwa dni posiedzeń nas absorbują, a jest jeszcze praca w terenie z mieszkańcami 

powiatu, na którą dużo czasu trzeba poświęcić. Dlatego myślę, że do południa pewne komisje 

mogłyby się odbyć następnie o godzinie 13.00 sesja. Stanowiłoby to udogodnienie dla większości 

radnych. Proszę rozważyć moją propozycję. 

 

Przewodniczący Rady: Nie wiem czy będzie to łatwe do przeprowadzenia, ale rozważymy. 

 

Radny Hieronim Bartkowiak: Panie przewodniczący, proszę państwa, w punkcie 13 

podejmowaliśmy uchwałę dotyczącą przekazania gruntu i chciałbym w imieniu Fundacji na Rzecz 

Rewaloryzacji Miasta Śrem za to serdecznie podziękować panu Staroście i Zarządowi Powiatu. 

Wybudowany w 2010 roku budynek stoi w granicy działki i były pewne problemy np. ze Strażą 

Pożarną, które zapewne zakończą się dzięki poszerzeniu o 4 metry działki. Ponadto będzie można 

otwierać okna na tę stronę co poprawi standard budynku. Poza tym wszystkie wątpliwości, które 

państwo radni macie chcę rozwiać, ponieważ nie ma możliwości sprzedaży takiego gruntu, 

przynajmniej przez 15 lat, a z drugiej strony fundacja nie ma zamiaru pracować w inny sposób, 

jak tylko dla osób bezdomnych. No i poza tym, nie przekazuje się tego dla mnie, dla Bartkowiaka 

imiennie tylko na działalność socjalną. Budynek był budowany dla kobiet i matek z dziećmi i tak 

miał nazywać się. Niestety, ale ustawodawca wprowadził inne zasady i dlatego matki, które tam z 

dziećmi przebywały i przybywają do tej pory, nie mają uwzględniane tego przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej. Dotyczy to każdego OPS nie tylko śremskiego. W tej chwili będziemy próbować 

podejmować decyzję wspólnie z posłami KO, aby fundacja mogła również wystąpić o to, aby ten 

dom mógł służyć dla matek z dziećmi. Zresztą dzisiaj są sytuacje takie kuriozalne, że Ośrodki 

Pomocy Społecznej straszą matki, że zabiorą im dzieci w momencie, kiedy będą w tym domu 

mieszkać. Tak to po prostu wygląda i takie sprawy już miały miejsce. Chciałbym Państwu 

wyjaśnić wszystkie wątpliwości, które ewentualnie w społeczeństwie pojawią się.  
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Ad 19. 

Przewodniczący Rady: Informuję, że najbliższe posiedzenia komisji odbędą się w dniu 29 

sierpnia natomiast sesja jest zaplanowana na dzień 30 sierpnia. 

 

Ad 20. 

Przewodniczący Rady: Dziękuję za udział w obradach i zamykam III sesję Rady Powiatu w 

Śremie o godzinie 1316. 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak  


